

抑肝散加陳皮半夏エキス顆粒
【第2類医薬品】
薬効

体力中等度をめやすとして、やや消化器が弱く、神経がたかぶり、怒りやすい、イライラなどがあるものの次の諸症：神経症、不眠症、小児夜泣き、小児疳症（神経過敏）、更年期障害、血の道症、歯ぎしり

（注）「血の道症」とは、月経、妊娠、出産、産後、更年期など女性のホルモンの変動に伴って現れる精神不安やいらだちなどの精神神経症状および身体症状を指します。

用法・容量

食前又は食間に水又は白湯にて服用。

年齢	1回の服用量	1日の服用回数
成人（15才以上）	1包	3回
15才未満7才以上	2/3包	
7才未満4才以上	1/2包	
4才未満2才以上	1/3包	
2才未満	1/4包	



原材料名・成分表示

成人1日の服用量3包（1包1.5g）中抑肝散加陳皮半夏エキス粉末・2,300mgを含有、下記材料より抽出

トウキ	2.0g
センキュウ	2.0g
チンピ	1.5g
チョウトウコウ	1.5g
ソウジュツ	2.0g
ブクリョウ	2.0g
ハンゲ	2.5g
サイコ	1.0g
カンゾウ	0.75g

添加物として、ヒドロキシプロピルセルロース、乳糖を含有する。

INDICATIONS

For individuals with moderate physical strength, who have a slightly weaker digestive system, are prone to nervousness, easily angered, irritable, etc., this medicine is effective for the following conditions: neurosis, insomnia, night crying in children, pediatric enuresis, menopausal disorder, menstrual disorders, bruxism.

(Note) "Menstrual disorders" refer to mental and physical symptoms such as anxiety and irritation that occur with changes in women's hormones during menstruation, pregnancy, childbirth, postpartum, menopause, etc.



DOSAGE

Take the following dosages with water or warm water before or between meals

Age	One dosage	Daily dosage
Adults (≥ 15)	1 pack	3 times
7 - 15 years	2/3 pack	
4 - 7years	1/2 pack	
2 -4 years	1/3 pack	
Under 2 years	1/4 pack	

INGREDIENTS

In the daily dose of 3 packets (1 packet 1.5g) for adults, it contains the following components: 2300mg of powdered yokukansankachinpihange extract, extracted from:

Angelica sinensis	2.0g
Ligusticum chuanxiong	2.0g
Citrus aurantium	1.5g
Uncaria Hook	1.5g
Atractylodes lancea	2.0g
Poria Sclerotium	2.0g
Pinellia ternata	2.5g
Bupleurum Root	1.0g
Glycyrrhiza uralensis	0.75g

Contains hydroxypropyl cellulose and lactose as additives.

中文說明

抑肝散加陳皮半夏提取物顆粒

【第二類醫藥品】

功能和效果

適用於具有中等體力，消化系統稍弱，容易發生緊張，容易激怒，易怒的人士。對以下症狀有效：神經症，失眠，兒童夜間哭泣，兒童遺傳，兒科遺尿，更年期疾病，月經疾病，磨牙症。

（請注意）“月經疾病”是指在月經，懷孕，分娩，產後，更年期等期間女性激素變化發生的精神和身體症狀，例如焦慮和刺激。



用法和用量

飯前或飯間用冷水或熱水服用。

年齡	1次用量	1天服用次數
成人（15歲以上）	1包	3次
7-15歲	2/3包	
4-7歲	1/2包	
2-4歲	1/3包	
2歲未滿	1/4包	

成分和含量

成人每日服用3包（1包1.5克），含以下成分：2300毫克抑肝散加陳皮半夏各味的粉末提取物，提取自：

當歸	2.0g
川芎	2.0g
陳皮	1.5g
釣藤鈎	1.5g
蒼朮	2.0g
茯苓	2.0g
半夏	2.5g
柴胡	1.0g
甘草	0.75g

添加物包括羥丙基纖維素和乳糖。

抑肝散加陳皮半夏提取物颗粒
【第二类医药品】
功能和效果

适用于具有中等体力，消化系统稍弱，容易发生紧张，容易激怒，易怒的人士。对以下症状有效：神经症，失眠，儿童夜间哭泣，儿童遗传，儿科遗尿，更年期疾病，月经疾病，磨牙症。

（请注意）“月经疾病”是指在月经，怀孕，分娩，产后，更年期等期间女性激素变化发生的精神和身体症状，例如焦虑和刺激。


用法和用量

饭前或饭间用冷水或热水服用。

年齢	1次用量	1天服用次数
成人（15岁以上）	1包	3次
7-15岁	2/3包	
4-7岁	1/2包	
2-4岁	1/3包	
2岁以下	1/4包	

成分和含量

成人每日服用3包（1包1.5克），含以下成分：2300毫克抑肝散加陈皮半夏各味的粉末提取物，提取自：

当归	2.0g
川芎	2.0g
陈皮	1.5g
钩藤钊	1.5g
苍朮	2.0g
茯苓	2.0g
半夏	2.5g
柴胡	1.0g
甘草	0.75g

添加物包括羟丙基纤维素和乳糖。